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Tiia Truu

Seitse Raplamaa omavalit-
sust kümnest maksavad
ranitsatoetust neile kooliteed
alustavatele lastele, kes on
vallaelanike registris.

Juuru valla haridus- ja kul-
tuurispetsialist Aili Normak
ütleb, et nemad maksavad
esimesse klassi minevale
lapsele ühekordset toetust
1000 krooni.

“Olen töötanud Juuru vallas
neli aastat ja teeb rõõmu, et
igal aastal on kasvanud kas
või ühe võrra Järlepa laste-
aia-algkooli õpilaspere. Neljas
klassis õpib kokku kuusteist
ja tänavu alustas Järlepas
kooliteed neli õpilast.

Eduard Vilde nimelises Juu-
ru gümnaasiumis on esimese
klassi õpilaste arv aastaid
stabiilne olnud. Tänavugi
alustas kooliteed kaheksa-

teist õpilast,”

lisab Aili Normak.
Järvakandi vald maksab

ranitsatoetust 500 krooni
ning iga koolimineja saab esi-
mesel koolipäeval vallalt kin-
gituseks kohalikus klaasiko-
jas valmistatud kauni klaas-
ehk õnnemuna, millel lapse
nimi peal.

Kehtna vallas saab koolimi-
nev laps ranitsatoetust 2000
krooni.

“Kellel on aga materiaalselt
raske oma last kooli saata,
siis oleme neid toetanud, kui
lapsevanem esitab avalduse,”
lisab Kehtna valla peaökono-
mist Leida Uusallik.

Rapla vald maksab ranitsa-
toetust 1500 krooni, Kohila ja
Käru vald maksavad 1000
krooni.

“Eelmisel aastal said lapsed
ka töövihikud, kuid tänavu
maksab nende eest riik. Val-
lal on oma buss, mis toob
lapsed tasuta kooli,” lisab
Käru vallavanem Elari Hiis.

Kõige suuremat ranitsa-
toetust maksab Vigala
vald – 3000 krooni.
Taasiseseisvunud Eestis
oli Vigala esimene vald,
kes maksis kinni oma
õpilaste töövihikud,
koolitoidu ja sõidu.

Kooliteed alusta-
vatele lastele ei
maksa eraldi toe-
tust Kaiu, Mär-

Toivo Räägel

Esimesel septembril alusta-
sid maakonnas tööd 38 kooli-
bussi. Ainuke tõrge tekkis 1.
septembril Rapla valla Kodi-
la põhikooli õpilasbussiga.

Kodila põhikooli direktori
Anne Änilase sõnul on see
mure nüüd lahendatud ja es-
maspäeval bussiga probleeme
polnud.

Märjamaa valla haridus- ja
kultuurinõuniku Tõnu Mesi-
la sõnul on terve september
tavaliselt üks suur segadus.
Esimesel koolipäeval toovad
lapsevanemad oma lapsed ise
kohale ja koolibuss on pool-
tühi. Samuti ei teata kõik lap-
sevanemad õigel ajal valda, et
tema lapsele on vaja/ei ole
enam vaja koolibussi. “Eks
see septembrikuu jooksul lok-
sub paika,” arvas Mesila.

Maakonna pindalalt suuri-
mas Märjamaa vallas on 9
õpilasliini, lisaks maksavad
nad Rapla ja Vigala vallale
kahe liini eest, mida nende
õpilased kasutavad. Kokku
maksab Märjamaa vald aas-
tas 2,6 miljonit krooni õpilas-
veo eest. Selle summa sees on
ka liinibusside kuupiletid,
mida osa õpilasi kasutab kooli
tulekuks.

Neljakümneaastane buss

Kõige vanem ja uuem kooli-
buss kuuluvad Rapla Bussi-

pargi OÜle. Vanim buss saab
tänavu 40aastaseks, uuem
buss on sel aastal valmista-
tud. Rapla maavalitsuse hal-
dustalituse juhataja Raivo
Kont-Kontson ei näe bussi
vanuses probleemi, kui see on
läbinud tehnilise ülevaatuse
ja tunnistatud sõidukõlbli-
kuks.

Rapla Bussipargi reisijate-
veojuhi Eha Kasenurme sõnul
tegutsevad nende koolibussid
graafiku alusel ja mingeid
probleeme pole ette näha.

Õpilasi veavad 12 maakon-
na bussifirmat ja kaks veda-
jat on väljastpoolt maakonda.
Rapla ja Vigala vald kasuta-
vad tellitud busside kõrval ka
oma vallavalitsuse mikro-
busse.

Vigala vallavanema Priit
Kärsna sõnul pole rahaliselt
eriti vahet, kas kasutada telli-
tud või oma bussi. Lihtsalt
Kivi-Vigalas on kooliringid nii
lühikesed, et bussifirmad pole
nendest huvitatud. Kuna ta-
valised liinibussid sõidavad
mööda asfaltteed ja lapsed
elavad enamasti kruusateede
ääres, siis poleks kasu ka õpi-
lastele välja makstud kuupi-
letitest. Nii peabki vald õpi-
laste veoks kasutama oma
bussi. Kärsna andmeil Viga-
la vallas esimestel koolipäe-
vadel koolibussidega mingeid
probleeme pole olnud.

Ranitsatoetust maksavad
koolijütsile seitse
omavalitsust

Koolibussid alustasid tööd

jamaa ja Raikküla
vald.

Kuna Lend asub lähiajal ela-
ma ja tööle Taani, ei jätka ta
ise enam projektijuhina. Küll
on tal leitud kandidaat, kes on
valmis tema asemel koolira-
hu vedajaks hakkama. „Noor
inimene, kes õpib koori-
juhtimist,“ ütles Elari Lend.
„Selle järel, kui lehes koolira-
hu kontsertide teemal juttu
oli, tuli mulle mitmeid mure-
likke pöördumisi, millest
paistis, et ikkagi soovitakse
nende kontsertide jätkumist,“
nentis ta. Nädalise artiklis

„2007. aasta koolirahu
kontserdid toimuvad siiski“
(26.07. 2007) oli juttu sellest,
et koolirahu kontserdid maa-
konna kirikutes saavad teoks
ka tänavu esimesel kool-
ipäeval, kuigi Raplamaa
Omavalitsuste Liidu arengu-
fond seekord kontserte ei ra-
hasta.

   Bluegrass- ja gospelbändi
Robirohi kontserdi eel ütlesid
saalitäiele Rapla ja lähikon-
na kooliõpilastele, õpetajatele
ja teistele huvilistele avater-

vituse EELK Rapla koguduse
esindaja Jaana Maria Unga ja
poliitik Taavi Veskimägi. Vii-
mane lausus, et kool on see
koht, kus saab ennast teosta-
da nii õpilase kui ka õpetaja-
na. Mullu Usuteaduse Insti-
tuudi lõpetanud ja tänavu ke-
vadel tehnikaülikoolis diplo-
mini jõudnud Unga nentis, et
temale on see üle hulga aja
esimene sügis, mil ta kooli ei
lähe. Ta soovis omalt poolt
kõigile edu teadmiste kogu-
misel tarkuse varasalve.

  Robirohi andis heatujulise
kontserdi, mille publik ka
hästi vastu võttis. Tallinlas-
test koosnev bänd esines koos-
seisus Robert Kreutzwald (ki-
tarr, banjo, laul), Indrek
Vainu (laul, dobro ehk reso-
naatorkitarr, nuppkannel ehk

autoharf), Aivar Nurmik
(mandoliin, laul), Tarmo
Vardja (viiul, laul), Jurgis
Kazjava (kontrabass).

   Bänd alustas 1995. aastal.
Kuni 2000. aastani oli an-
sambli nimi Robi ja Sõbrad.
Nad esitavad nii traditsioo-
nilist ameerika bluegrassi ja
bluegrass-gospelit kui ka ees-
tikeelset gospelmuusikat.
Robert ja Tarmo on asutaja-
liikmed, teised on liitunud
hiljem. Bänd esineb kirikutes,
kristlikel üritustel, gospelfes-
tivalidel, kantriüritustel Ees-
tis, Skandinaavias ja Euroo-
pas, sh EWOB (European
World of Bluegrass) festivalil
2001. ja 2002. aastal Voort-
huizenis Hollandis ning 2002.
aastal Kolinis Tšehhis.

Maire Kõrver

Rapla maakonnas koolirahu kontserte korraldav Elari

Lend ütles eile pärast ansambli Robirohi esinemist

Rapla kultuuri- ja huvikeskuses Nädalisele, et täna-

vused kontserdid said teoks nii nagu plaanitud ja

koostöö omavalitsuste ja esinejatega sujus hästi.

Kooliaasta algas
traditsiooniliselt kontsertidega

Koolirahu kontserdi andis eile Rapla seltsimajas bänd Robirohi. Avasõnad lausus poliitik Taavi Veskimägi. ARVO KULDKEPI foto

Heino Laiapea

Valtu põhikooli õpilasi võib
järgmisest esmaspäevast
toitlustada uhiuus firma. 10.
septembrist lõpetab OÜ Va
Ha Kaubad ja Teenused
toitlustamise Valtu spordima-
jas, samades ruumides toit-
lustamist jätkav firma on
alles asutamisel. „Valtu õpi-
lased söömata ei jää,“ kinni-
tas Kehtna vallavanem Kalle
Toomet.

Va Ha Kaubad ja Teenused
juhatuse liige Vahur Smitt
ütles, et otsus on lõplik. „Meie
lõpetame 10. septembrist ära,
köögisisustus jääb esialgu siia

alles. Pole veel uue toitlusta-
jaga kohtunud.“ Kehtna val-
lavanem Kalle Toomet ei
soovinud uue toitlustaja nime
enne lepingute sõlmimist ava-
likustada. „Kohtume toitlus-
tajaga uuesti reedel, siis
peaks tal olema oma firma
asutatud.“

Kehtna vallavalitsuse pea-
ökonomist Leida Uusallik
ütles, et toitlustajal tuleb sõl-
mida kaks lepingut, üks Val-
tu spordimaja juhatajaga ruu-
mide rendi ja teine Valtu
põhikooli direktoriga õpilaste
toitlustamise kohta. „Toidu-
päeva maksumus on 12 kroo-
ni ja see on õpilastele riigi

poolt tasuta. „Juurde tulevad
muud kulud 2,5 krooni ning
selle eest maksab toitlustajale
vallavalitsus,“ selgitas pea-
ökonomist koolitoidu rahas-
tamise skeemi.

Valtu spordimaja juhataja
Kalju Kalda ütles, et on küll
näinud võimalikku uut toit-
lustajat, kuid lepingutingi-
muste osas pole veel kokku-
lepet. „Kui tal paberid korras,
eks siis saab lepingu sõlmi-
da.“

Poolteist kuud Raplas koh-
viku Magus Lusikas juhata-
jana töötanud Silvi Kütt tun-
nistas, et tahab 10. septemb-
rist Valtu spordimajas toit-

lustusteenust pakkuda OÜ
Austin Arendus nimel. „Hom-
me peaks saama firma doku-
mendid korda ja kui midagi
vahele ei tule, siis sõlmime
reedel lepingu,“ lootis ta.

Silvi Kütt lahkus Raplas
asuva kohviku Magus Lusi-
kas juhataja kohalt 30. au-
gustil. Kohviku omaniku
sõnul maksti Kütile samal
päeval välja ka lõpparve.

Kui vallavalitsus ei jõua uue
toitlustajaga kokkuleppele,
hakatakse õpilastele toitu ve-
dama Kehtna põhikooli söök-
last.

Kehtna vald loodab uuele toitlustajale

Samal teemal
vt Nädaline, 25.08.2007


